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Aan het college van burgemeester en wethouders 
Coolsingel 40 
3011 AD Rotterdam 
 
Rotterdam, 1 december 2022 
 
Schriftelijke vragen De TOP400; Categorisering van jongeren 
 
Geacht college, 
 
Vorige week ging de documentaire MOEDERS in première. MOEDERS is een film over vier 
moeders met een zoon op de Top400 lijst, de Amsterdamse aanpak om jeugdcriminaliteit te 
voorkomen. De moeders vertellen hoe hun leven is beïnvloed door deze lijst, hoe ze zich 
gevangen voelen in een web van hulpinstanties, jeugdzorg, politie en een ambitieuze 
burgemeester en hoe hun kinderen dreigen af te glijden richting de criminaliteit.1 In de 
documentaire komt naar voren hoe arbitrair de oorzaken kunnen zijn om op de lijst te komen, 
zoals een broer of zus die al op de lijst staat. Deze aanpak zorgt ervoor dat er anders met je 
omgegaan wordt, wat het contact met politie en justitie alleen maar intensiveert. Dit gaat niet 
om rechtvaardige preventie, maar deze jongens worden door het plaatsen op de lijst al 
afgeschreven voordat ze een fout hebben gemaakt.   
 
GroenLinks maakt zich ernstig zorgen over deze gang van zaken en wilt graag weten wat de 
aanpak in Rotterdam is. Daarom stelt GroenLinks de volgende vragen aan het college: 
 

1. Is het college bekend met de Amsterdamse aanpak van de ‘top 400’ en hoe 
beschouwt ze die? 

2. Is er in Rotterdam een aanpak voor ‘High Potentials’? Zo ja, hoe worden deze 
geselecteerd?  

3. Heeft de politie in Rotterdam ook ooit gebruik gemaakt van het algoritme ProKid+, en 
zo ja wanneer en waarvoor? 

4. Als deze aanpak bestaat, hoe zwaar weegt data afkomstig van de politie in de 
categorisering en selectie van deze jongeren? 

5. Kan er een overzicht gegeven worden op welke criteria er gecategoriseerd wordt? 
6. Is het college zich bewust van de gezin ontwrichtende gevolgen van profilering op 

deze manier?  
 
Daarnaast blijkt dat bij het tot stand komen van de TOP400 lijst gebruik is gemaakt van een 
algoritme. Hier is in 2016 mee gestopt door de Amsterdamse politie, maar de basis voor de 
lijst is daarmee wel gelegd. Daarom stelt GroenLinks de aanvullende vragen: 
 

7. Werkt de gemeente of politie in Rotterdam met lijsten of een ander kader opgesteld 
door een algoritme, of waarvan de grondslag is gelegd door een algoritme? 

8. Rotterdam kent een openbaar Algoritme register, zou het mogelijk zijn hier de 
algoritmes aan toe te voegen waar de politie gebruik van maakt? 

9. Is het daarnaast mogelijk om ook een lijst te ontvangen met algoritmes waar de 
gemeente en de politie in het verleden gebruik van hebben gemaakt? 
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10. Is het mogelijk om deze lijst ook te vermelden bij het algoritme register wat de 
gemeente al op hun site heeft staan? 

 
Wij zien de antwoorden op deze vragen met veel belangstelling tegemoet.  
 
Met vriendelijke groet,  
 

  
Judith Bokhove Marvin Biljoen 
GroenLinks GroenLinks  
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

1https://controlealtdelete.nl/articles/top400-aanpak-is-discriminerend 


